



Dr. Marie-Jo Ouimet, Public health and preventive medicine physician, Université de Montréal; Institut National de Santé Publique du Québec (INSPQ)

Marie-Jo Ouimet is a public health and preventive medicine physician working at the National Institute of Public Health of Quebec on climate change, land use and impact assessment related health issues. In 2023, she co-published “For a just transition: taking into account social health inequities in climate action”. She worked in environmental health and as public health director at the Cree Board of Health and Social Services of James Bay from 2017 to 2021.

She was appointed in 2023 to the Advisory Committee on climate change of the Government of Quebec. She is also associate professor at the School of Public Health at University of Montreal.

Dre Marie-Jo Ouimet, Médecin de santé publique et de médecine préventive, Université de Montréal; Institut national de santé publique du Québec (INSPQ)

La D^{re} Marie-Jo Ouimet est médecin spécialiste en santé publique et médecine préventive et travaille au sein de l’Institut national de santé publique du Québec sur les questions de santé liées aux changements climatiques, à l’utilisation des terres et à l’évaluation des impacts. En 2023, elle a co-publié « Pour une transition juste : tenir compte des inégalités sociales de santé dans l’action climatique ». Elle a travaillé dans le secteur de la santé environnementale et comme directrice de la santé publique au Conseil Cri de la santé et des services sociaux de la Baie James de 2017 à 2021. Elle a été nommée en 2023 au Comité consultatif sur les changements climatiques du gouvernement du Québec. Elle est également professeure agrégée à l’École de santé publique de l’Université de Montréal.